
 

 

Svar på høring på den regionale virkemiddelgjennomgangen og 
prosjektevalueringen av Invest in Agder  
 
Region Kristiansand mottok 22.06.21 fra Agder fylkeskommune invitasjon til å gi 
høringsuttalelse på den regionale virkemiddelgjennomgangen og prosjektevaluering av 
Invest in Agder. Fylkeskommunene ønsket med høringen å få innspill på:  

• rapporten om regional virkemiddelgjennomgang – hvordan kan dagens virkemidler 
utnyttes best mulig?  

• prosjektevalueringen av Invest in Agder – hva kan gjøres for å bidra til økt 
vertskapsattraktivitet i Agder?  

 
Region Kristiansand behandlet saken i styremøtet 28.09.21 og har følgende innspill til Agder 
fylkeskommune: 
 

Svar på fylkeskommunens spørsmål (vurdering):  
Knyttet til de to rapportene, ønsker fylkeskommunen innspill særlig på følgende spørsmål:  

1. Hvilke overordnede tanker har deres organisasjon til konklusjonene i rapporten til 
Samfunnsøkonomisk analyse?  

 
- RK er opptatt av at sluttbrukere av opplever god støtte og veiledning, og mener en 

struktur som gir rask og lett tilgang til veiledning, økonomiske midler og kompetanse 
er viktig. RK er opptatt av at organisering er robust, enkel og fleksibel slik at den kan 
tilpasses både fagkrets og omfang relativt raskt. RK støtter derfor tanken om å ikke 
bygge opp et nytt konsern, men heller ha fokus på resultater og effektivitet. 

- RK støtter sammenslåing av EVA senteret og Etablerersenteret IKS gitt rapportens 
begrunnelse om mer robust enhet 

- RK støtter modellen for mobiliseringsarbeidet for økt deltagelse i EUs rammeprogram 
- RK støtter forslaget om at samlet og oppdatert informasjon om aktørene og 

virkemidlene er lett tilgjengelig og kan gjerne håndteres av fylkeskommunen                
 

2. Hvordan ønsker deres organisasjon å arbeide videre med funnene fra den regionale 
virkemiddelgjennomgangen?  

 
- RK vil bruke både oversikten og funnene i virkemiddelgjennomgangen i behandlingen 

av handlingsplan for strategisk næringsplan i regionen og i politisk sak om regionens 
fremtidige næringssamarbeid 

 
3. Hva vil være viktige forutsetninger for at vi skal lykkes med et felles etablerersenter 

for hele Agder?  
 

- RK ser at alle regioner er opptatt av næringsutvikling i sin region, og flere har etablert 
egen enhet for å sikre nærhet og kunnskap om lokale forhold. En forutsetning for et 



 

 

felles etablerersenter vil derfor være at kommunene opplever tilstedeværelse og 
kunnskap om næringslivet i kommuneregionen. Et slikt etablerersenter vil derfor 
måtte forankres godt i hele regionen for å skape nødvendig tillit til at både små og 
store aktører blir ivaretatt. 

 
På bakgrunn av sluttrapporten fra Invest in Agder-prosjektet – hva vil det være viktig at 
Agder fylkeskommune retter oppmerksomheten mot i arbeidet med vertskapsattraktivitet i 
regionen?  
 

- RK ser at det er nødvendig med nasjonal koordinering av internasjonalt salg og 
markedsføring. Samtidig vi det være en varhet overfor konkurransen mellom 
regioner. RK er opptatt av at egen region må konkurrere på like vilkår, men 
aksepterer prioritering basert på egnethet og kompetanse.   
 
RK mener en slik organisering må være godt forankret med fokus på å skape tillit til 
prosesser og beslutning. 
 

- Styret i RK er svært opptatt av å skape nye arbeidsplasser i egen region og på Agder, 
og ønsker å bruke sitt engasjement til å legge til rette for næringsetableringer og å 
være et godt vertskap for både eksisterende og nytt næringsliv. Dette innebærer å “la 
de tusen blomster blomstre” samtidig som vi erkjenner at de store etableringene 
krever helt andre muskler og koordinert innsats på regionale og nasjonalt nivå. Da 
bør næringsliv, klynger, kommuner og fylkeskommune i samarbeid arbeide 
prosjektbasert eller gjennom nettverk opp mot nasjonale strukturer.  
 
Det nye forum for næringsutvikling og samarbeid om flere arbeidsplasser skal være 
en arena for å styrke samhandlingen mellom offentlig sektor, privat sektor og 
akademia for å bidra til at nye og attraktive arbeidsplasser blir etablert over hele 
Agder-regionen. Målet er å styrke den regionale gjennomføringskraften, samt styrke 
Agders posisjon nasjonalt. RK mener dette forumet må være et verktøy på regionalt 
nivå.  
 

- Fylkeskommunen bør ha ansvar for et effektivt og tilstedeværende 
virkemiddelapparat og må se IiA i sammenheng med andre aktører som får 
fylkeskommunal støtte. RK oppfatter at IiA har et definert mandat som supplerer og 
utfyller rollen andre aktører har. 
 

- Hvorvidt fylkeskommunen skal ha oversikt på eller prioritere tomtealternativer krever 
en egen dialog med kommunene i regionen da dette oppleves som det viktigste 
virkemiddelet kommunen har for å tiltrekke seg ny næring og er et sterkt politisk 
virkemiddel i den enkelte kommune.  

 
RK overlater til den enkelte kommune å svare ut resterende spørsmål: 
Spesielt til kommunene:  



 

 

4.  Vil det fra kommunens side være ønskelig med et eierskap i et felles interkommunalt 
etablerersenter for hele regionen?  

 
5. Vil det fra kommunes side være interesser for å kjøpe førstelinje-tjenester fra et 

felles regionalt etablerersenter?  
-  
6. På hvilken måte kan Agder fylkeskommune bistå kommunene med økt 

vertskapsattraktivitet? 
 
 
Det forutsettes fra Region Kristiansand at valgt modell evalueres etter 2 år. 

 

Med hilsen 

Jan Oddvar Skisland     Tone Marie Nybø Solheim 

Styreleder      Daglig leder 

 
 


